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Ondernemend Fornhese

Duurzaamheid Zeist: verstoppertje spelen?

De bevolking 
van Den Dolder

Vorig jaar werd door het 
bureau BCI ( Buck Consul-
tants International) in op-
dracht van de gemeente  
een beperkt onderzoek 
(quick scan)  gedaan naar 
de inrichting en kwaliteit 
van de diverse bedrijfster-
reinen in de gemeente 
Zeist. 
Voor Den Dolder betrof dat 
met name het complex aan 

de Fornheselaan. In maart jl. 
werd er door  vertegenwoor-
digers van BCI, de Gemeente 
en de Fornhese onderne-
mers  een uitvoerige schouw 
op het uitgestrekte terrein 
gehouden om een groot 
aantal verbeterpunten te in-
ventariseren. 
Op 24 oktober  jl werd op 
het gemeentehuis bespro-
ken welke maatregelen tot 

verbetering kunnen worden 
genomen (zie foto).
De Belangenvereniging Den 
Dolder had al langere tijd 
contact met enkele toon-
aangevende ondernemers 
op het terrein en  heeft er 
steeds op aangedrongen 
dat er tot samenwerking van 
de belanghebbenden wordt 
gekomen om een goede 
gesprekspartner te vormen 

richting Gemeente en an-
dere relevante partijen. Wij 
vinden het van groot maat-
schappelijk belang dat op 
deze manier herkenbaar 
gestalte wordt gegeven aan 
de diversiteit van ons dorp. 
Dat werpt nu vruchten af. 

Mede door assistentie van  
de Kamer van Koophandel 
Utrecht is er een  onderne-
mersvereniging Fornhese  
in de maak, die hopelijk in 
goed overleg haar mannetje 
kan gaan staan. Langs deze 
weg pro� ciat aan de Fornhe-

seondernemers Han Peters, 
Hans de Winkel, Henk Ho� -
land en Jeroen Pluijger, met 
wie de Belangenvereniging 
Den Dolder de afgelopen 
tijd op prettige wijze contact 
heeft onderhouden.  

jhs.

Recent heeft de gemeente 
Zeist haar Duurzaam-
heidsprogramma 2012-
2016 gepresenteerd. Op 
12 oktober konden geïn-
teresseerden hun mening 
hierover geven ten over-
staan van de gemeente-
raad in de zogeheten Ron-
de Tafel-bijeenkomst. 

Op 24 oktober volgde het 
Raadsdebat. Uiteraard 
brengt de Belangenvereni-
ging u van beide bijeen-
komsten op de hoogte en 
geven wij onze mening over 
dit programma zoals wij dat 
ook deden tijdens de Ronde 
Tafel. Om maar met de deur 
in huis te vallen: het pro-
gramma lijkt wat op verstop-
pertje spelen. Vaagheid, an-
deren en beleidsstukken zijn 
de plekken die hiervoor wor-
den gebruikt. Duurzaamheid 

is een belangrijk thema in 
onze huidige samenleving, 
voor onszelf maar nog veel 
meer voor onze kinderen 
en kleinkinderen. Wij willen 
daarom voorop stellen dat 
het goed is dat de gemeente 
hieraan aandacht besteedt, 
onder andere door een pro-
gramma en de prioriteit in 
het coalitieakkoord. Mooi al-
lemaal zou je zeggen. Alleen, 
wat hebt u er tot nu toe van 
gezien? Niets zegt u? U bent 
niet de enige. Wist u bijvoor-
beeld dat er al een jaar een 
gemeentelijk Energieloket 
is voor vragen en hulp op 
dit terrein? Nee? U bent niet 
de enige. Zo kunnen we 
nog een aantal voorbeelden 
noemen. Het belangrijk-
ste manco tot nu toe is het 
gebrek aan zichtbaarheid 
en concreetheid. Niemand 
ziet dat er wat gebeurt, nie-

mand ziet resultaten en het 
programma geeft niet veel 
hoop op verandering. Een 
andere opmerkelijke steun-
pilaar is of er beleid is: zo ja 
dan scoor je. Of het beleid 
goed of slecht is, wel of niet 
wordt toegepast doet niet of 
nauwelijks ter zake. Dat lijkt 
ons geen goede weg om 
duurzaamheid te bereiken, 
duurzaamheid =  doen.

Duurzaamheid gaat ons al-
lemaal aan, het is niet aan 
de gemeentelijke overheid 
om dit voor de burgers en 
bedrijven te regelen en te 
realiseren. Allemaal heb-
ben wij een verantwoorde-
lijkheid, een verantwoor-
delijkheid om initiatief en 
maatregelen te nemen. Met 
alleen praten en naar elkaar 
te wijzen gebeurt er niets.  
Expliciet zegt dit program-
ma dat de gemeente geen 
initiatief neemt en hooguit 
bewonersinitiatieven onder-
steunt. In andere woorden 
wordt dit genoemd “de ge-
meente neemt haar verant-
woordelijkheid”. Tja …

Eén van de drie “iconen”, zeg 
maar de belangrijkste the-
ma’s, is “duurzame buurten” 
oftewel bewonersinitiatie-
ven zoals die al op diverse 
plaatsen in Zeist zijn gestart.
Diverse insprekers, afkom-
stig uit onder andere de 
Wilhelminaparkbuurt en 
Hoge Dennen waar al eerder 
bewonersinitiatieven zijn 
ontstaan, onderschreven 
in grote lijnen onze opmer-
kingen tijdens de Ronde 
Tafel-bijeenkomst. Tijdens 
het debat kwamen het ge-
brek aan concrete doelstel-
lingen, de � nanciën (“wat 
krijgen we nu eigenlijk voor 

Na de realisatie van een 
aantal meer of minder 
grootschalige bouwpro-
jecten leek het ons goed 
om u een inzicht te geven 
in de huidige bevolking-
somvang en -samenstel-
ling van Den Dolder.

Bijgaand staatje geeft 
daarover duidelijke cijfers. 
Naast elkaar staan de gege-
vens per leeftijdsgroep van 
Den Dolder en die van de 
gemeente Zeist als geheel, 
zowel in aantallen  als in 
percentages. Opvallend is 
dat de meer jeugdige groe-
peringen – met name het 
leeftijdssegment 21 t/m 
30- jaar achter blijft t.o.v. 
Zeist als geheel. 

Deze cijfers zijn zeer recent 
(sept. jl.)  en afkomstig van 
de gemeentelijke admi-
nistratie, met dank aan de 
heer E.J. Bleijerveld, Senior 
Adviseur Geoinformatie.  
Wij hadden graag ook een 

vergelijkend inzicht gehad 
in de historische ontwikke-
ling van de aantallen, maar 
dat bleek helaas (nog) niet 
mogelijk. Het staat ons bij 
dat het bevolkingsaantal 
van ons dorp enkele jaren 
geleden nog ca 3700 be-
droeg. De gemeente Zeist 
gaf ooit een statistisch zak-
boekje uit met daarin al-
lerlei relevante gegevens, 
maar daarin kwam helaas 
de klad door administra-

tieve fouten, etc. Dat wordt 
binnenkort verholpen. Al-
lerlei bestanden zijn gedi-
gitaliseerd en momenteel 
wordt intern proef gedraaid 
met een nieuwe applicatie. 
Als het  goed loopt zal deze 
begin komend jaar op de 
website van de gemeente 
beschikbaar komen, zodat 
iedere burger voortaan 
weer een beetje “dichterbij” 
kan komen.

jhs.

ons geld”) en de verdeelde 
meningen over het unieke 
karakter van Zeist op dit 
gebied naar voren. Enkele 
raadsleden stelden concrete 
suggesties en aanvullingen 
voor. Wel waren nagenoeg 
alle partijen uitgesproken 
vóór het hebben van een 
duurzaamheidsprogramma. 
Opmerkelijk was dat nooit 

de vraag werd gesteld wat 
nu eigenlijk de resultaten 
zijn tot op heden van die 
bewonersinitiatieven. En dat 
terwijl het toch zo’n belang-
rijk onderdeel is.

Hopelijk zullen meer ge-
meentelijk initiatief, meer 
concrete doelstellingen en 
acties zoals diverse bewo-

nersverenigingen al geruime 
tijd doen, sterker naar voren 
komen in een gewijzigde va-
riant van het programma. 
Op www.dendolder.net kan 
ons volledige commentaar 
gedownload worden en treft 
u tevens de link aan naar het 
voorgestelde programma 
Zeist Duurzaam.
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